
 

 

Zápis z porady Výkonného výboru AKVŠ konané dne 28. 4. 2020 
(online) 

Přítomni: M. Bočková, L. Hrdličková, J. Jirát, J. Kříž, H. Landová, P. Rygelová, R. Římanová, 
H.  Sedláčková, V. Šubrta 

Omluveni: -- 

Hosté: -- 

1. Kramerius 

 probíhají průběžná jednání o zajištění přístupu VŠ k bázi děl nedostupných na trhu (DNNT); 
ladí se zejména znění smlouvy. Účast na jednáních: M. Kocanda, P. Kukač, Z. Vozár (všichni 
NK ČR); T. Kubíček, P. Žabička (oba MZK); M. Lhoták (KNAV); R. Římanová, H. Landová (obě 
AKVŠ) 

2. BA2020 v kontextu aktuální situace 

 tři možnosti podle situace: přesun, zrušení, online; rozhodnutí bude třeba učinit na příštím 
jednání VV AKVŠ 

 programový tým dořeší návrh programu, organizační tým nechá nacenit, co je třeba nechat 
nacenit, ale zatím se nebude nic objednávat 

 připomínky k programu (Teams - VV AKVŠ - Programový výbor BA - Soubory - Návrh 
programu BA 2020.xlsx) 

3. Situace ve VŠ knihovnách 

 panuje shoda na další potřebě sdílení, VV AKVŠ se přiklání k variantě dál rozšiřovat sdílený 
dokument na Google Drive, který ředitelé VŠ knihoven doplňovali; H. Landová vyzve ředitele 
knihoven prostřednictvím konference k doplnění, především v oblastech (1) krizové plány 
pro různé scénáře vývoje a (2) plán zpřístupnění studoven, počítačů atd. 

4. Aktuálně řešené úkoly + novinky z pracovních skupin 

 Pracovní skupina EIZ 
o další kroky: dokument připravený P. Rygelovou je dokončen, je připraven i dotazník, 

P. Rygelová pošle informaci s výzvou k zapojení ředitelům VŠ knihoven do 
konference 

 OAI: 
o organizačně se podařilo sjednotit openaccess.cz, vše běží na VŠE 
o OAI začne připravovat seminář 
o pracovní skupina RVVI - OAI zaslala komentář k plnění akčního plánu 

 IVIG: 
o probíhá komunikace ohledně aktuální situace – převedení výuky a konzultací do 

online prostředí 
o sdílení zkušeností s jednotlivými nástroji 



5. Digitalizace ve VŠ knihovnách 

 proběhlo úvodní jednání H. Landové a T. Foltýna ohledně možností zmapování situace v 
oblasti digitalizace na VŠ; NK CR má k dispozici dotazník, který je potřeba postupně upravit 
pro potřeby šetření ve VŠ knihovnách – T. Foltýn pošle první návrh, ke kterému se VV vyjádří 

6. Chystané jednání k EIZ a DPH (J. Jirát, H. Landová) 

 J. Jirát a H. Landová se zúčastní jednání k DPH pro EIZ 

7. Další postup CPK 

 VV AKVŠ se shodl, že není vhodné tuto oblast řešit pomocí online nástrojů a preferuje osobní 
setkání, H. Landová v tomto duchu informuje zástupce CPK 

8. CASLIN - podpora účasti mladých VŠ knihovníků 

 H. Landová informovala o výzvě, kterou obdržela od organizačního týmu, VV AKVŠ se 
shoduje na možnosti informovat ředitele VŠ knihoven v této věci 

9. Termíny 

Další termín jednání VV: středa 27. 5. 2020 od 14:00 v Microsoft Teams 

 

Zapsal: V. Šubrta 

Schválila: H. Landová 


